



**ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា**  
**ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ**

**ក្រសួងការបរទេស**  
**និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ**  
**អគ្គនាយកដ្ឋានទេសស៊ី-ប៉ាស៊ីហ្វិក**

**សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន**

**នាយករដ្ឋមន្ត្រីកម្ពុជា និងចិន បញ្ជាក់សាជាថ្មីអំពីការប្តេជ្ញាធ្វើឱ្យស៊ីជម្រៅ**  
**កិច្ចសហប្រតិបត្តិការត្រួតពេញ**

សម្តេចមហាបវរជ័យ ហ៊ុន ម៉ាណែត នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងឯកឧត្តម លី ឈាង នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃសាធារណរដ្ឋប្រជាមានិតចិន បានបញ្ជាក់សាជាថ្មីនូវការសម្រេចរួមគ្នា ក្នុងការនាំមកនូវវឌ្ឍនភាពបន្ថែមទៀតដល់ទំនាក់ទំនងដ៏យូរអង្វែងនៃមិត្តភាពជាប្រពៃណី និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាងកម្ពុជា និងចិន ក្នុងជំនួបនៅថ្ងៃទី១០ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២៤ នាឱកាសកិច្ចប្រជុំកំពូលអាស៊ានលើកទី៤៤ និង៤៥ និងកិច្ចប្រជុំកំពូលពាក់ព័ន្ធ នៅរដ្ឋធានីរៀងចន្ទន៍ សាធារណរដ្ឋប្រជាធិបតេយ្យប្រជាមានិតឡាវ។

នាយករដ្ឋមន្ត្រីទាំងពីរ បានវាយតម្លៃខ្ពស់ចំពោះការអភិវឌ្ឍយ៉ាងខ្លាំងនៃទំនាក់ទំនងកម្ពុជា-ចិន ដែលបានឈានដល់កម្រិតដ៏ខ្ពស់មួយ ហើយបានឯកភាពលើកទឹកចិត្តឱ្យស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ឱ្យធ្វើការរួមគ្នាដើម្បីធ្វើឱ្យស៊ីជម្រៅកិច្ចសហប្រតិបត្តិការត្រួតពេញ និងការកសាងសហគមន៍វាសនារួមកម្ពុជា-ចិន។ ភាគីទាំងពីរ បានកោតសរសើរចំពោះសមិទ្ធផលនានាក្រោមកិច្ចសហប្រតិបត្តិការគំនិតផ្តួចផ្តើមខ្សែក្រវ៉ាត់ និងផ្លូវ ដែលបានរួមចំណែកយ៉ាងសំខាន់ក្នុងការតភ្ជាប់ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធក្នុងតំបន់។

ចំពោះកិច្ចសហប្រតិបត្តិការពាណិជ្ជកម្ម និងវិនិយោគ នាយករដ្ឋមន្ត្រីទាំងពីរ បានសម្តែងការពេញចិត្តយ៉ាងខ្លាំងចំពោះកំណើនពាណិជ្ជកម្មទ្វេភាគី។ ភាគីចិនសន្យាបង្កើនការនាំចូលកសិផលរបស់កម្ពុជា។ ភាគីទាំងពីរយល់ស្របគ្នាថា កិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាងប្រទេសទាំងពីរក្នុងការកសាង “ច្រករបៀងឧស្សាហកម្ម និងបច្ចេកវិទ្យា” និង “ច្រករបៀងមច្ឆា និងអង្ករ” កំពុងដំណើរការយ៉ាងល្អ ហើយគួរពង្រឹងបន្ថែមទៀត។ ថ្នាក់ដឹកនាំទាំងពីរ ក៏បានឯកភាពគ្នាក្នុងការពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការឈ្នះ-ឈ្នះលើវិស័យថាមពលស្អាត រួមទាំងថាមពលពន្លឺព្រះអាទិត្យ និងថាមពលវ៉ែអគ្គិសនី ដើម្បីធានានូវសន្តិសុខថាមពល។ សម្តេចជ័យជំនះនាយករដ្ឋមន្ត្រី បានស្នាគមន៍ចំពោះការកើនឡើងនៃចំណាត់ការអារម្មណ៍របស់សហគមន៍ធុរកិច្ចចិន ក្នុងការស្វែងរកឱកាសវិនិយោគលើវិស័យអាទិភាពនៃកម្ពុជា។



ភាគីទាំងពីរបានឯកភាពរក្សានូវដំណើរទស្សនកិច្ចកម្រិតខ្ពស់ជាញឹកញាប់ និងការប្រាស្រ័យទាក់ទងនានា សំដៅជំរុញទំនាក់ទំនងជាយុទ្ធសាស្ត្រ និងពង្រឹងទំនុកចិត្តផ្នែកនយោបាយ ដើម្បីតម្រង់ទិសទំនាក់ទំនង និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការដ៏ល្អប្រសើររវាងកម្ពុជា និងចិន។ ភាគីចិនបានបញ្ជាក់សាជាថ្មីនូវការគាំទ្រឥតឯកភាពចំពោះកម្ពុជា ក្នុងជម្រើសមាតិកាអភិវឌ្ឍន៍ ដែលសមស្របនឹងលក្ខខណ្ឌជាតិរបស់ខ្លួន។ **សម្តេចធិបតីនាយករដ្ឋមន្ត្រី** បានថ្លែងអំណរគុណចំពោះជំនួយ និងការគាំទ្រដ៏មានតម្លៃរបស់ចិន សម្រាប់ការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ចសង្គមកម្ពុជា។ **សម្តេចធិបតីនាយករដ្ឋមន្ត្រី** បានបញ្ជាក់សាជាថ្មីនូវការប្រកាន់ខ្ជាប់យ៉ាងម៉ឺងម៉ាត់របស់កម្ពុជាចំពោះគោលនយោបាយចិនមួយ។ ភាគីទាំងពីរបានបញ្ជាក់ឡើងវិញនូវកិច្ចសហការយ៉ាងជិតស្និទ្ធ និងការគាំទ្រគ្នាទៅវិញទៅមកក្នុងវេទិកាតំបន់ និងពហុភាគី។

ចំពោះការផ្លាស់ប្តូរប្រជាជន និងប្រជាជន ភាគីទាំងពីរបានសម្តែងការពេញចិត្តចំពោះសកម្មភាពផ្សេងៗដែលធ្វើឡើងនៅក្នុងប្រទេសទាំងពីរ ដើម្បីអបអរសាទរឆ្នាំនៃការផ្លាស់ប្តូរប្រជាជន និងប្រជាជនកម្ពុជា-ចិន ឆ្នាំ២០២៤ និងប្តេជ្ញាលើកទឹកចិត្តឱ្យមានការផ្លាស់ប្តូរទេសចរណ៍បន្ថែមទៀត។

**ថ្នាក់ដឹកនាំទាំងពីរ** បានគូសបញ្ជាក់ពីវឌ្ឍនភាពដ៏សំខាន់លើកិច្ចសហប្រតិបត្តិការសន្តិសុខ និងការពារជាតិរវាងប្រទេសទាំងពីរ រួមទាំងការពិភាក្សាជាប្រចាំ សមយុទ្ធរួមគ្នាប្រឆាំងនឹងការគំរាមកំហែងមិនប្រពៃណី ដូចជាការស្វែងរក និងជួយសង្គ្រោះក្នុងគ្រោះមហន្តរាយ។ ភាគីទាំងពីរបានពិភាក្សាអំពីមធ្យោបាយ ដើម្បីបង្កើនបន្ថែមទៀតនូវកិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុងការអនុវត្តច្បាប់ និងលើកទឹកចិត្តឱ្យក្រសួង ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធនៃប្រទេសទាំងពីរធ្វើការយ៉ាងជិតស្និទ្ធ ដើម្បីរួមគ្នាបង្ក្រាបឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែន រួមទាំងការចោកតាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិតផងដែរ។

ថ្ងៃសុក្រ ៩កើត ខែអស្សុជ ឆ្នាំរោង ឆស័ក ព.ស. ២៥៦៨  
រដ្ឋធានីរៀងចន្ទន៍ ថ្ងៃទី១១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២៤

